
Rondvraag dhr. De Wit

• Grondeigenaren in het gebied Oostelijke Vechtplassen maken zich zorgen blijkens 
een brief die PS hebben ontvangen op 10-2-2023. Daarin worden zorgen 
uitgesproken over o.a. participatie, onteigening en natuurinrichting. Herkent het 
college de in de brief genoemde signalen/ontwikkelingen? 

• Hoe is de participatie gelopen met grondeigenaren? Kan het college bedoelde 
grondeigenaren (nogmaals) gelegenheid geven om in gesprek te gaan over de 
uitvoering van het Gebiedsakkoord? 

• Welke ruimte is er binnen het Gebiedsakkoord voor bedoelde grondeigenaren om 
zelf regie te kunnen pakken op de inrichting van hun eigendommen? 

Reactie GS

- Bewonersfederatie Oostelijke Vechtplassen: deze Bewonersfederatie is sinds eind 2019 lid 
van de stuurgroep, met als doel om de belangen van bewoners/grondeigenaren in te 
brengen in de stuurgroep. Het streven van de Bewonersfederatie is dat zo veel mogelijk 
bewonersverenigingen/verenigingen van grondeigenaren lid worden van deze Federatie. De 
bewonersgroepen in Ankeveen/Kortenhoef hebben echter aangegeven zich niet te willen 
laten vertegenwoordigen door de Bewonersfederatie;

- NNN-projecten in Ankeveen, Kortenhoef-Oost en Kortenhoef-West: dat de voortgang van 
deze NNN-projecten (te) langzaam verloopt erkent ook de provincie. In een mail aan BAKEN, 
verstuurd op 10 februari jl., heeft verantwoordelijk gedeputeerde Esther Rommel dat ook 
erkend. Deze stagnatie in de voortgang kwam in verleden door een frequente wisseling van 
projectleiders, maar is afgelopen jaar veroorzaakt doordat de NNN-projecten momenteel 
worden verbreed naar integrale gebiedsprocessen waar ook andere opgaven in het gebied 
gelijktijdig worden meegenomen. Dit gebeurt in het kader van de opbouw van het 
Provinciaal Programma Landelijk Gebied (PPLG). Daarbij zullen (nieuwe) opgaven op het 
gebied van stikstof, KRW, naast bestaande opgaven op het gebied van NNN en Natura2000, 
gezamenlijk worden opgepakt. Momenteel is nog niet geheel duidelijk wat exact de opgaven 
zijn die door het Rijk aan ons worden opgelegd. Naar verwachting hebben we medio maart 
wel duidelijker wat deze opgaven zijn, en kunnen de gebiedsprocessen daar nader op 
worden ingericht. De procesmanager die deze gebiedprocessen in Ankeveen en Kortenhoef 
aanstuurt, heeft regelmatig  contact met de verenigingen van eigenaren en bewoners in het 
gebied, BAKEN als grootste vereniging. Partijen worden steeds uitgenodigd om deel te 
nemen aan projectgroepen/bijeenkomsten. BAKEN wil echter niet deelnemen aan 
projectgroepen, maar kiest er voor om uitsluitend als toehoorder aanwezig te zijn. Die rol is 
hen dan ook toegekend bij het gebiedsproces rondom Ankeveen. Het gebiedproces rondom 
Kortenhoef-Oost ligt stil (op verzoek van BAKEN zelf) omdat het hier belangrijk is om eerst 
meer helderheid te hebben over hoe verder met Groenewoud. Het gebiedsproces rondom 
Kortenhoef-West is vanwege capaciteitsgebrek nog niet opgestart. Zoals gezegd doet de 
procesmanager haar best om eigenaren/bewoners zo goed mogelijk te betrekken bij de 
diverse projectgroepen. BAKEN framet dat de projectgroepen zijn gestopt en er werksessies 
in het leven zijn geroepen. Deze werksessies zijn echter een werkvorm, waarbij de 
projectgroep met elkaar werkt volgens de Mutual Gains Approach;

- Groenewoud: besluitvorming over Groenewoud door GS Noord-Holland wordt op korte 
termijn verwacht. Het klopt dat deze besluitvorming op zich heeft laten wachten;



- Natuurmonumenten: de klacht dat Natuurmonumenten geld krijgt voor 
herstelwerkzaamheden terwijl er geen inrichtingsplan ligt, ligt anders. Natuurmonumenten 
voert  lopend beheer uit op eigen gronden en krijgt hiervoor geld via een subsidie van de 
provincie. Dat is een bestaande regeling en staat los van de inrichtingsplannen voor NNN c.q. 
de integrale gebiedsprocessen:

- Moerasvogels: dit is een apart project binnen het Gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen 
en is momenteel al in uitvoering. Staat ook los van de inrichtingsplannen. (al is het 
begrijpelijk dat dit voor bewoners moeilijk los van elkaar te zien is).

- Onteigening c.q. randzones: Formeel kan de provincie tot onteigening overgaan als 
eigenaren niet mee willen werken aan de wettelijke opgaven voor NNN etc. Het ligt echter 
niet in onze bedoeling dit instrument in te gaan zetten, dat is echt een uiterste middel. We 
hebben dat ook steeds zo gecommuniceerd aan eigenaren/bewoners. Er is geen toezegging 
voor een randzone o.i.d. (van 200 meter). Wel is het de bedoeling om met eigenaren te 
kijken hoe we maatwerk per perceel/gebied kunnen leveren, wat ook zo is gecommuniceerd 
naar hen. Dit vraagt wel medewerking van de eigenaar.

- Eigen ideeën over inrichting: in brief wordt gemeld dat bewoners eigen ideeën hebben over 
de inrichting van hun gronden, maar dat de provincie daar slecht naar luistert. Er is echter 
meerdere keren aan BAKEN voorgesteld dat zij zelf met een gebiedsaanbod mogen komen 
(net als bij de Ster van Loosdrecht is gebeurd). Maar dat wil BAKEN vooralsnog niet.


